
Ondřej Pavelec - jeden z nejmladších brankářů v NHL 
Toronto-Atlanta 3:6 (0:1, 1:3, 2:2)  
Jediným pozitivním okamžikem pro Maple Leafs byla 28. minuta, kdy nová 
posila, která přišla do Toronta Lee Stempniak zaznamenala svou první 
asistenci v dresu Maple Leafs, jinak utkání bylo průměrné úrovně. Nedařilo 
se moc ani jednačtyřicetiletému populárnímu brankáři Curtisu Josephovi, 
který inkasoval šest branek. Podstatně byl na tom lépe na druhé straně Švéd 
Johan Hedberg. Tentokrát jsme však požádali o rozhovor jeho náhradníka 
jednadvacetiletého brankáře Ondřeje Pavelce.  
ABE: Jaká je nálada v mužstvu?  
OP: Po vítězném zápase určitě dobrá. Ale my jsme poslední tři zápasy 
prohráli, takže se musíme pořád držet při zemi. Vyhrávat, co nejvíce zápasů. 
Výkony nejsou takové, jaké by měly být.  
ABE: Vraťme se k sobotnímu utkání, kdy jste prohráli s Columbusem 
0:2, inkasoval jste pouze jednu branku, ale všechny agentury Vás 
chválily… 
OP: Nehráli jsme dobře, takže s tím nemohu být spokojený, ale ten zápas se 
mi povedl. Mužstvo si vzalo z tohoto utkání ponaučení a dnes byl výsledek 
jiný. 
ABE: Úspěšnost 91,3 %, což je skvělé. Dá se něco usuzovat z této 
statistiky? 
OP: Je za tím práce celého mužstva. Kromě toho posledního zápasu 
podávali obránci dobrý výkon a i útočníci jim pomáhali. Po pěti zápasech je 
však hrozně brzy mluvit o statistikách. Osobně na ně moc nekoukám, ale těší 
mě, že se procento úspěšnosti vyhouplo přes devadesát procent.  
ABE: Na začátku trojka, v tuto chvíli boj o místo v mužstvu, jaká je 
šance, že zůstanete?  
OP: Pokud mám hovořit sám za sebe, tak je nulová. Maximálně deset 
procent, protože jednička Kari Lehtonen je zraněný, ještě nezačal bruslit a 
nechodí na led. Do té doby než se vrátí zůstanu snad v mužstvu. Pak se 
uvidí. Spíš je to otázka pro trenéry.  
ABE: Statistiky na farmě jsou vynikající v Chicagu máte dva bezgólové 
výsledky, Průměr na zápas 1,54 branky a úspěšnost 94,7 %. Jaký je 
rozdíl pro brankáře mezi NHL a farmou?  
OP: Pro mne jako pro brankáře není ten rozdíl nijak velký. Vždycky musím 
chytit puk. Větší rozdíl je pro hráče v poli. Hlavní rozdíl je v tom, že když se 
udělá chyba v NHL tak je to téměř na sto procent gól, zatímco na farmě jsou 
hráči zbrklí, nejsou technicky vyspělí a někdy nedokáží tu chybu využít.  
ABE: Tomáš Vokoun mi jednou řekl, že chytání je legrační záležitost, že 
mnohdy jde do zápasu naprosto v pohodě a pak mu zápas nevyjde, 



zatímco někdy se necítí ve své kůži a přesto zápas vyjde. Máte tyhle 
pocity také?  
OP: Tyhle pocity má každý brankář, ale já se tím nechci zabývat. Většinou 
však, když se necítím ve formě, tak ten zápas dopadne špatně. Mám to 
trochu obráceně. Pocit před zápasem hraje určitou roli, ale ne nijak velkou.  
ABE: Připravujete se na jednotlivá utkání? Rozebírá s vámi někdo, jak 
útočníci střílejí?  
OP: Před každým utkáním to probíráme s trenérem brankářů a s druhým 
brankářem. Trenér nám říká, co který útočník dělá. Jestli spíš střílí nebo 
nahrává, jak hraje při přesilovce, v oslabení.  
ABE: Pomáhá to?  
OP: Ano, když se soustředíte na některého hráče, pak tam můžete být o 
setinu vteřiny dříve a zachráníte gól.  
ABE: Do jaké míry má na brankáře vliv únava, počet odehraných 
zápasů?  
OP: Záleží na tom, jak se daří. Když se daří, pak není žádná únava a těšíte 
se na další zápas. Pak byste chtěl hrát každý den, ale když se prohrává, tak 
jste vděčný za každý volný den a ta únava mizí pomaleji. Záleží však také na 
letní přípravě. Když se připravíte, tak by vám únava v sezóně neměla dělat 
problém.  
ABE: Jste v NHL druhým rokem dá se letošní sezóna porovnat s tou 
loňskou?  
OP: Moc jsme toho zatím neodehrál, takže na porovnání je příliš brzy. 
Rozdíl je přece jen ve zkušenostech, vloni byla maximální nervozita. Letos 
jsem klidnější, pokud dostanu gól, snažím se na to nemyslet.  
ABE: Dnes v torontské brance byl jednačtyřicetiletý Curtis Joseph, v 
čem je výhoda starších brankářů?  
OP: Starší brankáři mají něco odchytáno a mají právě ty zkušenosti, což 
dělá strašně moc. Od malička jsem ho znal z televize, dnes to nebyla jeho 
chyba, že Toronto prohrálo. Pro ligu je to hrozně dobře, když chytají starší 
brankáři a my mladí se máme od nich, co učit.  
ABE: Kdo byl vašim vzorem?  
OP: Pro mne to byl Martin Brodeur z New Jersey, ten si drží stabilní 
výkonnost už patnáct let. Dokázal několikrát vyhrát Stanley Cup, World 
Cup. Toho se snažím sledovat, ale nekopíruji ho.  
ABE: Který z brankářů má nejvíc neortodoxní styl?  
OP: Dominik Hašek, jak ten dokáže chytat puky to je něco neskutečného. 
Škoda, že už nechytá, protože bylo pořád možné se na něco dívat.  
Aleš Březina 
*** 


